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Minęły dwa lata od wyboru Tadeusza Pogody po raz szósty na 
stanowisko burmistrza Świecia. Jak ocenia ten okres i jakie ma plany na 
następne dwa lata?

Jest pan zadowolony z minionej „dwulatki”?
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Trudno tu mówić o stuprocentowej satysfakcji, bo kiedy ma się do czynienia z 
ponad 30-tysięczną gminą, nie zawsze wszystko przebiega zgodnie z planem. 
Jednak zarówno ja, jak i Obywatelskie Porozumienie Samorządowe, staramy 
wywiązywać się z obietnic, które złożyliśmy podczas kampanii wyborczej. Nie 
wykręcamy się od obowiązków i wyzwań, nierzadko trudnych. 
W 2011 i 2012 r. przeprowadziliśmy szereg inwestycji: sala gimnastyczna w 
Gimnazjum nr 2, budowa ul. Miodowej, przydomowe oczyszczalnie ścieków na 
terenach wiejskich, uzbrojenie terenu inwestycyjnego Vistula Park II w Sulnowie. 
Inwestowaliśmy w drogi, ścieżki rowerowe i chodniki. Zakończyliśmy też 
rewitalizację starego miasta. 
Wymieniam tylko niektóre największe przedsięwzięcia. Dzięki nim mieszkańcom – 
mam nadzieję - żyje się odrobinę lepiej. Ma to też wpływ na rozwój gospodarczy 
gminy. Przedsiębiorcy będą szerokim łukiem omijać miejscowości, gdzie jest 
kiepska infrastruktura i niesprzyjający klimat do inwestycji. Dotyczy to zarówno 
nowych firm, jak i już istniejących. Jeżeli będą niezadowoleni, to po prostu 
przeniosą się gdzie indziej. 
Prowadzona przez nas w tym zakresie polityka przynosi rezultaty. Najlepszym 
przykładem jest spadek bezrobocia. W grudniu 2010 r. w gminie Świecie bez pracy 
pozostawało 2250 osób, a w grudniu 2012 r. – 1870. Bezrobocie spadło więc o 380 
osób. 
W drugiej połowie tego roku podjęliśmy starania, aby część terenów 
inwestycyjnych Vistula Park I włączyć do Pomorskiej Specjalnej Strefy 
Ekonomicznej. Pozwoli to na przyciągniecie inwestorów i tworzenie nowych miejsc 
pracy. 
Dobiegający końca 2012 r. nie należy do łatwych dla polskiej gospodarki 
i dla samorządów w kraju. Coraz więcej gmin poważnie ogranicza 
inwestycje.
To prawda. Świecie na tle wielu innych samorządów w regionie wypada bardzo 
dobrze. Mamy przyzwoite wskaźniki ekonomiczne, min. dzięki temu, że do tej pory 
prowadziliśmy racjonalną politykę finansową, unikając przesadnego zadłużania 
się. Mało tego, udało nam się zmniejszyć w ciągu minionego roku zadłużenie o 
milion złotych – z 11,5 mln do 10,5 mln. 
Zrealizowaliśmy zakładane wcześniej zadania z zakresu edukacji, pomocy 
społecznej, kultury i sportu. Niekiedy nawet w większym stopniu niż to 
zakładaliśmy na początku roku - dla przykładu, na sport przeznaczyliśmy 
dodatkowo 175 tys. zł. 
Plany na następne dwa lata szóstej kadencji?
Przede wszystkim chcemy dokończyć budowę kompleksu unieszkodliwiania 
odpadów w Sulnówku. Poza tym zamierzamy przeprowadzić modernizację krytej 
pływalni w Przechowie i zbudować nową bibliotekę. Będziemy też kontynuować 
budowę przydomowych oczyszczalni ścieków na wsiach. Wśród naszych 
priorytetów nadal będą inwestycje drogowe, poprawiające nie tylko stan 



infrastruktury w gminie, ale także bezpieczeństwo mieszkańców. 
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